
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: 
علاوه بر افزایش 20 درصدی حقوق در لایحه 
بودجه سال 98 حدود دو هزار میلیارد تومان 
منابع نیز برای همسان سازی حقوق برخی 
نوبخت«  شــد.»  گرفته  نظر  در  بازنشستگان 
ــزود: باوجود محدودیت های منابع مالی  اف
دولــت تــلاش کــرد در ســال آینده به وضعیت 

همین  بر  و  کند  کمک  ــردم  م معیشتی 
ــاره افـــزایـــش حقوق  ــ ــاس دربـ ــ اس

کارمندان هم تصمیم گرفته شد 
تا در بودجه یک پنجم به میزان 
ــده اضــافــه  ــن حــقــوق در ســـال آی

شـــود.وی اظــهــار کـــرد: در سال 
های  محدودیت  باوجود  گذشته 

ــزار و 400  مالی تــلاش شد سه ه
ــرای  ب ــان  ــوم ت میلیارد 

ــازی  ــان س ــس ــم ه
حــــــــقــــــــوق 

بازنشستگان 
راستای  در 

عــــدالــــت 

اختصاص یابد که در بودجه سال 98 دولت 
ــار دیگر بــه مــوضــوع همسان سازی حقوق  ب
بازنشستگان توجه کــرد. وی افـــزود: بر این 
اساس علاوه بر افزایش 20 درصدی حقوق در 
سال آینده، حدود دو هزار میلیارد تومان منابع 
برای همسان سازی حقوق بازنشستگان در نظر 
گرفته شده  و بر این اساس امکان دارد حقوق 
برخی بازنشستگان بیش از 20 درصد 
افزایش یابد.گزارش خراسان حاکی 
است:نیمه بهمن ماه سال قبل هم 
نوبخت در کسوت سخنگوی دولت 
با تاکید بر این که دولت از افزایش 
حقوق بازنشستگان استقبال می 
کند، با اظهار این که پیش بینی 
ــورم زیــر 9  ــرای ســال 9۷ ت ــت ب دول
درصد است، اعلام کرده بود 
ــه حــقــوق کــارمــنــدان  ک
دولت در سال 9۷ به 
۱0 درصد  میزان 
ــش خواهد  ــزای اف

داشت.

...علمی فناوری
انتقاد تند مدیران سروش و گپ 

 از مصوبه حمایتی مجلس
 از پیام رسان ها

مدیر پیام رســان »گــپ«  با انتشار توئیتی 
کنایه آمیز از مصوبه ای که به اسم حمایت 
از پیام رسان ها در مجلس در جریان است، 
انتقاد کردو نوشت:در مجلس مصوبه ای به 
اسم حمایت از پیام رسان ها اما با اهداف 
ــت کــه فــعــالان IT و  دیــگــری در جــریــان اس
حتی مدیران پیام رسان ها نیز با آن موافق 
نیستند! بــه عــنــوان مدیر یــک پیام رسان 
مجلس  محترم  نمایندگان  از  خصوصی 
می خواهیم که از ما حمایت نکنند و این 
مصوبات را ادامه ندهند.به گزارش باشگاه 
خبرنگاران، پیش نویس طرح سامان دهی 
پــیــام رســان هــای اجتماعی از مــردادمــاه 
مجلس  فرهنگی  کمیسیون  در  امــســال 
شورای اسلامی به بررسی گذاشته شده و 
هم اکنون در کمیسیون فرهنگی در حال 
بررسی است.پس از مخالفت صریح مدیر 
پیام رسان گپ با طرح برخی از نمایندگان 
برای حمایت از پیام رسان ها، عسکری یکی 
ــدام عقل  ــروش نیز گفت: ک از مــدیــران س
سلیمی باور می کند این طرح برای حمایت 

از پیام رسان های داخلی است؟

 عارضه جدید ارسال پیامک
 در خواب

تحقیق جدیدی نشان می دهــد برخی از 
جوانان هنگام خواب پیامک ارسال و صبح 
روز بعد آن را فراموش می کنند. این یکی 
از عوارض خوابیدن کنار تلفن همراه است. 
به گــزارش  مهر، محققان متوجه شده اند 
قرار دادن گوشی نزدیک بالش عادت بدی 
است که پیامدهایی دارد.  در همین زمینه، 
بین  پژوهشی  ویلانووا  دانشگاه  محققان 
۳۷2 دانشجوی کالج در دو دانشگاه انجام 
دادند تا بتوانند عادت های خواب جوانان را 
بررسی کنند.آن ها به ویژه شیوه استفاده از 
تلفن همراه در زمان خواب و کیفیت خواب 
دانشجویان را بررسی کردند. از دانشجویان 
خواسته شد ساعات خــواب طی روزهــای 
هفته و تعطیلات و همچنین مکان قرار دادن 
تلفن همراه را اعــلام کنند.حدود 25.6 
درصد از دانشجویان اعلام کردند قبلا در 
خواب پیامک ارسال کرده اند، کیفیت خواب 
شــان مناسب نیست و گوشی هــای شان 
عامل اصلی تاثیرگذاری روی خواب است. 
جالب آن که ۷2 درصد  از  دانشجویانی که 
در خواب پیامک ارسال کرده بودند، آن را 
به خاطر نمی آوردند. همچنین دانشمندان 
یــادآوری کردند در کل دانشجویان خواب 
کمتری در مقایسه با بقیه گروه های سنی 
دارنــد. آن ها هر شب به طور معمول 6.9 
ساعت می خوابند.طبق این تحقیق شیوع 
اعتیاد به تلفن همراه و سبک زندگی همیشه 
آنلاین بودن، به گسترش پدیده ارسال پیام 
در خواب میان نوجوانان و جوانان منجر شده 
است.به طور متوسط نوجوانان و جوانان 
روزانه 60 تا ۱00 پیامک ارسال می کنند. 

اپلیکیشنی که موجودیت کالاهای 
مشابه  داخلی را اعلام  می کند  

فناوران جهاد دانشگاهی، اپلیکیشن و سایت 
»حمایت از کــالای ایرانی« را طراحی کرده 
اند تا به این سوال بخش زیادی از مردم پاسخ 
دهند که چه کالاهایی نمونه مشابه داخلی 
ــن اپلیکیشن کــه در قالب کاملا  ــد. ای دارنـ
ایرانی طراحی شــده اســت، با هــدف ایجاد 
اشتغال و فقرزدایی در استان ها به معرفی 
کالاهای ایرانی با کیفیت و بومی هر استان 
می پردازد.علی عبدی فعال اقتصادی و مبتکر 
ایده »اپلیکیشن حمایت از کالای ایرانی« در 
ــاره اهداف  گفت و گو با خبرنگار فــارس درب
و راهبردهای این طرح، اظهار کرد: یکی از 
مشکلاتی که اکنون در کشورمان وجود دارد، 
نبود پیوند بین دانشگاه و صنعت است؛ در 
حالی که پیوند این دو حــوزه باعث حمایت 
بهتر از تولید ملی و شکوفایی اقتصاد کشور 
می شود. به همین منظور، طراحی اپلیکیشنی 
با موضوع حمایت از کالای ایرانی در دستور 
کار قرار گرفته تا کالاهای ایرانی در دسترس 
را به تفکیک شهرها به مخاطبان معرفی کند، 
قطعا این اقدام باعث بهبود کالاهای داخلی 
هم خواهد شد زیرا برندسازی به معنای درست 
و ایجاد رقابت یکی از اهداف مهم این سایت و 

اپلیکیشن خواهد بود.

...اخبار
  محسن هاشمی 

در همایش شهر هوشمند:

هوشمندسازی به مبارزه با فساد 
کمک می  کند

رئیس شورای شهر تهران گفت: یکی از راه  
 های مبارزه با فساد و شفاف سازی موضوع 

هوشمندسازی است.
در  دیـــروز  رفسنجانی،  هاشمی  محسن 
هوشمند  شهر  همایش  افتتاحیه  مراسم 
اظهار کرد: قطعا استفاده از ظرفیت شهر 
هوشمند می تواند به استفاده بیشتر و بهینه 
از حمل و نقل عمومی یا شبکه معابر شهری 
از  برخی  نیز  اکنون  هم  که  شــود  منتهی 
نرم افزارها در این مسیر وارد شده است. 
رئیس شورای شهر تهران همچنین گفت: 
شهر هوشمند می تواند بستر اصلی توسعه 
اقتصادی باشد وهزینه های اداری شهر 
را کاهش دهــد.وزیــر ارتباطات و فناوری 
ــن همایش گــفــت: با  ــات هــم در ای ــلاع اط
هدف دسترسی به سامانه های هوشمند، 
ــت الکترونیک  اتــصــال شــهــرداری بــه دول
می تواند موجب تحول شود. همچنین ما 
نیاز به شهروند هوشمند داریم که وزارت 
ارتباطات در این حوزه برنامه دارد و می توان 
فعالیت ها را به صورت مشارکتی پیش برد. 
آذری جهرمی با بیان این که صدور کارت 
ــروزه بــدون مراجعه حضوری و  سوخت ام
با چند کلیک انجام می شود، اظهار کرد: 
هوشمندسازی در این زمینه نشان داده که 
مردم به راحتی به این عرصه دست یافته  اند.

2500دستگاه اجرایی در کشور باید     
هوشمند سازی  شوند

 وی با تاکید بر این که این موضوع نیازمند 
حضور همه دستگاه هاست، اظهار کرد: 
تقریبا حدود دو هزار و 500 دستگاه اجرایی 
در کشور داریم که باید متصل شوند. این 
اتصال در فروردین امسال بسیار ناچیز بود 
و با رشد ۱0برابری مواجه شد. شهردار 
تهران نیز در مراسم افتتاح دومین همایش 
طریق  از  باید  ما  گفت:  هوشمند،  تهران 
فناوری های جدید  به سمت شهر هوشمند 
برویم و در این مسیر وجود یک زیر ساخت 
ــروری اســت. پیروز حناچی با  متمرکز ض
بیان این که حرکت به سمت هوشمندسازی 
نه یک انتخاب بلکه یک الزام است افزود: 
تهران درگیر چالش های مختلفی است و 
کسانی که با نوآوری های دیجیتال همراهی 
نکنند دچار فاصله می شوند. وی تصریح 
کرد: حدود ۳۱۱ هزار واحد خرد صنعتی 
در تهران داریم که اگر این ۳۱۱ هزار واحد 
ما با موضوع هوشمندسازی همراهی نکنند 

برای آن ها به یک تهدید تبدیل می شود.

 استعفای مدیران هلال احمر
 در پی برکناری دبیرکل

به دنبال برکناری ناگهانی دبیرکل جمعیت 
هلال احمر، دو تن از معاونان و همچنین 
هلال  جمعیت  رئیس  اقتصادی  مــشــاور 
احمر از سمت خود استعفا کردند و مشاور 
اقتصادی رئیس جمعیت هلال احمر یکی 
از دلایل استعفای خود را مسائل غیرشفاف 
مالی در ایــن جمعیت اعــلام کــرده است. 
به گزارش تسنیم،  محمود محمدی نسب 
روز  احمر  هــلال  جمعیت  سابق  دبیرکل 
گذشته توسط رئیس جمعیت هلال احمر 
از این سمت برکنار و محمود رضا پیروی 
به عنوان سرپرست حوزه دبیرکل و مشاور 
عالی در امور اجرایی جمعیت هلال احمر 

منصوب شد.

5اجتماعی
خزانه دار شورای شهر تهران از وصول ۱20 میلیارد تومان طلب شهرداری تهران از دستگاه های دولتی خبر داد. به گزارش فارس، رسولی افزود: شهرداری 
تهران موفق شد از محل طلب خود از دستگاه های دولتی که حدود ۱20میلیارد تومان می شود و از طریق حسابرسی سازمان حسابرسی، سند تسویه 
خزانه دریافت کند.اگرچه این مبلغ در قیاس با ۱5هزار میلیارد تومان طلب مورد ادعای قالیباف  از دولت ناچیز است اما شروع امیدوارکننده ای است.

۱20 میلیارد تومان طلب شهرداری 
تهران از دولت وصول شد

سه شنبه 20 آذر۱397 .3  ربیع الثانی  ۱440.شماره ۱9983

نوبخت خبر داد:

پیش بینی افزایش20 درصدی حقوق برخی 
بازنشستگان در بودجه98

از میان خبرها

تقدیر از ۲۰ پژوهشگر و ۵ فناور برتر در هفته پژوهش 

 حاجیان - جشنواره تجلیل از پژوهشگران و فناوران کشور 25 آذرماه با حضور معاون اول 
رئیس جمهور برگزار و از 20 پژوهشگر و پنج فناور برتر کشور تقدیر می شود. محسن شریفی 
مدیرکل دفتر سیاست گذاری و برنامه ریزی امور پژوهشی وزارت علوم  با اعلام این خبر افزود: 
این جشنواره در حوزه های علوم پایه، فنی و مهندسی، علوم کشاورزی و منابع طبیعی، علوم 
انسانی، هنر، دام پزشکی و علوم پزشکی برگزار می شود و هدف از برگزاری آن کمک به ترویج 
فرهنگ پژوهش و فناوری در کشور، اعلام سیاست ها و برنامه ها و معرفی دستاوردهای فناورانه 
کشور است. وی درباره فرایند انتخاب پژوهشگران برتر نیز گفت : فرایند انتخاب پژوهشگران و 
فناوران برتر در چارچوب آیین نامه ای که هرسال تدوین می شود، صورت می گیرد.در این آیین 
نامه شاخص های انتخاب پژوهشگران و فناوران برتر به دانشگاه ها، مراکز پژوهشی و دستگاه 
های اجرایی ارسال می شود و کاندیداهای این مراکز در هفت کمیته تخصصی مورد بررسی قرار 
می گیرند. وی تاکید کرد: امسال در انتخاب پژوهشگران و فناوران برتر علاوه بر شاخص های 

کمی به شاخص های کیفی نیز توجه ویژه ای شده است. 

آخرین جزئیات بسته حمایتی بازنشستگان 

سرپرست سازمان تامین اجتماعی کشور  با تشریح آخرین جزئیات بسته حمایتی بازنشستگان 
گفت:بازنشستگان و بیمه شدگان سازمان تأمین اجتماعی طی یک هفته دیگر بسته حمایتی 
خود را دریافت می کنند.به گزارش فارس، انوشیروان محسنی بندپی گفت: قسمت اول ارائه 
بسته حمایتی که مربوط به مددجویان بهزیستی و کمیته امداد بود، به اتمام رسیده است، 
همچنین کارکنان دولت که کمتر از سه میلیون تومان حقوق دارند، بسته حمایتی دریافت 
کردند و بیمه شدگان تأمین اجتماعی و مستمری بگیران طی هفته آینده این بسته را دریافت می 
کنند.محسنی بندپی افزود: سازمان هدفمندی یارانه ها، اعتبار مورد نیاز را برای بسته حمایتی 
بیمه شدگان تأمین اجتماعی با حقوق کمتر از سه میلیون تومان اختصاص داده و بسته حمایتی 
مستمری بگیران را نیز ما پرداخت می کنیم.رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت: اعتبار این 
طرح داده شده و چنان چه همزمان با حقوق آن ها باشد به طور میانگین 200 هزار تومان به 
حقوق مستمری بگیران اضافه می شود و اگر زودتر از حقوق، زمان پرداخت باشد این بسته را 

جداگانه به حساب شان واریز می کنیم.

سرانجام اورژانسی یک طرح پر سر و صدا

پذیرش دفترچه های بیمه سلامت سهمیه بندی شد!
دانش پور- همین مانده بود که بیماران دفترچه 
بیمه به دست به بیمارستان بروند اما به آن ها گفته 
شود؛ اعتبارمان کم است و نمی توانید از دفترچه 
استفاده کنید، اما اگر بخواهید همه چیز به نرخ 

آزاد است!
وقتی طرح تحول سلامت آغاز شد، بین مردم 
ــادی به وجــود آمــد که حداقل در زمان  امید زی
بیماری دغدغه ای نخواهند داشت. اما اکنون 
در روزهایی که دولــت دوازدهــم به پایان خود 
نزدیک می شود، انگار آن چه که مردم تصور می 
کردند، به سراب تبدیل می شود. این روزهااز 
برخی استان ها و شهرها خبر می رسد که بیمه 
سلامت در بیمارستان ها سهمیه بندی شده 
اســت. به عبارتی بیمارستان ها  طی یک روز 
تعداد محدودی دفترچه بیمه پذیرش می کنند و 
بقیه افرادی که دفترچه بیمه سلامت دارند باید 
هزینه های درمان خود را به قیمت آزاد پرداخت 
کنند. در این خصوص یکی از بیماران گفت: به 
دلیل بیماری ناچارم به بیمارستان مراجعه مکرر 
داشته باشم، با این که دفترچه بیمه سلامت دارم 
ولی گاهی به من نوبت می دهند و گاهی هم می 
گویند دفترچه را قبول نمی کنند و باید هزینه را 

به صورت آزاد پرداخت کنم.

بازهم محدودیت های اعتباری!    
در  پزشکی  علوم  دانشگاه  مسئولان  از  یکی 
ایــن خصوص با بیان ایــن که محدودیت های 
اعتباری باعث شده خدمات دهی به بیمارانی 

که اورژانسی نیستند 
به تعویق بیفتد و بعضی 
از بیماران هم پذیرش 
نشوند افزود: بیمارانی 
که شرایط اورژانسی 
ندارند یا خارج از سقف 

پذیرش بیمارستان هستند باید هزینه درمان را 
آزاد پرداخت کنند. وی گفت: بعضی از پزشکان 
هم از ایــن موضوع استقبال می کنند به ویژه 
پزشکانی که مطب دارند به بیمار می گویند عصر 
به مطب بیایید.رمزی مدیرکل سلامت خراسان 
رضــوی هم اولویت پذیرش در بیمارستان ها 

را بیماران اورژانسی دانست و گفت: به خاطر 
اعتبارات کم و شرایط انقباضی موجود، برای 
ــرای این  ایــن کــه خــدمــات اصلی و اورژانـــس ب
بیماران مشکل پیدا نکند آن ها در درجه اول 
خدمات دهی هستند و مواردی که غیر اورژانسی 
باشند بر اساس نوبت دهی طبق فهرست انتظار 

خدمات می گیرند.

بودجه بیمه سلامت واقعی نیست    
در عین حــال مدیرعامل بیمه سلامت ایــران 
دربــاره مشکلات به وجود آمده در این حوزه به 
اعتبارات سال 98 اشاره کرد و با تاکید بر این که 
آخرین بخشی که باید محدودیت های اعتباری 

شامل آن شود بیمه سلامت است گفت: ما باید 
مدیریت منابع و هزینه کنیم و ضمن آن که بیمه 
رایگان را هدفمند می کنیم، گروه های نیازمند 
را مــورد حمایت قــرار دهیم . بر همین اساس 
باید بودجه این سازمان را واقعی ببینیم. طاهر 
موهبتی از کسری پنج هزار و 600 میلیارد تومان 

طی امسال خبر داد و افزود: حتی دفتربخشی 
سازمان برنامه و بودجه هم تایید کرد که به بیمه 
سلامت بین پنج تا شش هزار میلیارد تومان کمتر 

بودجه داده است .

اولویت با بیماران اورژانسی است    
تخصیص کم اعتبارات برای بودجه بیمه سلامت 
اگر چه مورد تایید نمایندگان مجلس هم است 
کمیسیون  عضو  شــهــریــاری  حسینعلی  ــی  ول
بهداشت و درمان مجلس در گفت وگو با خراسان 
تاکید می کند: با وجود مشکلات مالی موجود 
و کم بــودن اعتبارات در این حــوزه بیمارستان 
های دولتی حق ندارند بیماران را به صورت 

کنند.  ــرش  ــذی پ آزاد 
وی با بیان ایــن که ما 
در جریان این موضوع 
هـــســـتـــیـــم افــــــــزود: 
ــا باید  بــیــمــارســتــان ه
ــاس منابعی که  بر اس

ــد عمل کنند و طبق قانون اگــر تعهدی را  دارن
بپذیرند که خارج از منابع در اختیارشان باشد 
با آن ها برخورد قانونی می شود، ولی این که به 
بیماران بگویند پول بدهند صحت ندارد و اگر 
چنین مسئله ای باشد می توان آن را پیگیری 
کرد. شهریاری خاطرنشان کرد: بیمارانی که 

شرایط اورژانسی ندارند می توانند در صورت 
مراجعه و عدم پذیرش، مجدد نوبت بگیرند یا به 
بیمارستان دیگری بروند . البته بیمارستان ها 
موظف هستند بیماران اورژانسی را بپذیرند. وی 
درباره دورشدن مسئولان حوزه بهداشت ودرمان 
از اهداف بیمه سلامت تصریح کرد: متاسفانه 
دولت منابع کافی را برای طرح تحول سلامت 
تامین نکرد. عضو کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس افزود: جبران اعتبار این حوزه باید توسط 
دولت انجام شود اگر چه ما امیدی به عملکرد 
دولت در حوزه سلامت نداریم. شهریاری گفت: 
متاسفانه به اصطلاح عامیانه، خر دولت از پل 
گذشته و نان طرح تحول سلامت را در انتخابات 

دولت دوازدهــم خوردند، الان هم دیگر به رای 
احتیاج ندارند و متاسفانه طرح تحول سلامت را 
دچار مشکل می کنند. وی تاکید کرد: با توجه به 
تورم و مشکلات موجود بعید می دانم امیدی به 
حل مشکلات طرح تحول سلامت باشد ضمن 

آن که دولت هم  توجهی به این موضوع ندارد.

شهریاری: اگر بیمارستان ها به بیماران 
بگویند پول بدهند صحت ندارد و اگر چنین 

مسئله ای باشد می توان آن را پیگیری کرد

موهبتی: ما باید ضمن آن که بیمه رایگان 
را هدفمند می کنیم، گروه های نیازمند را 

مورد حمایت قرار دهیم

ــرا حاجیان - وزیــر ارتــبــاطــات و فناوری  زه
اطلاعات از پیگیری مذاکرات برای اتصال قوه 
قضاییه و وزارت اقتصاد به سامانه های دولت 
الکترونیکی خبر داد.محمدجواد آذری جهرمی 
در حاشیه دومین همایش تهران هوشمند  در 
جمع خبرنگاران  درباره اتصال دستگاه هایی 
از جمله قوه قضاییه و وزارت اقتصاد که وی 

به سامانه  آن ها  نپیوستن  از  پیشتر 
دولت الکترونیک انتقاد کرده بود 

گفت : مذاکرات با قوه قضاییه در 
حال انجام است و ریاست بانک 
مرکزی  هم روز گذشته دستور 
داد بانک هایی که هنوز به این 

سامانه نپیوسته اند متصل شوند. 
با وزارت اقتصاد نیز در حال 

که  هستیم  ــره  ــذاک م
ــای  ــ ــس ه ــ ــروی ــ س

خود را به دولت 
نیکی  و لکتر ا

مــــتــــصــــل 
ــد. بــا  ــ ــن ــ ک

دولت  سامانه های  به  دستگاه ها  این  اتصال 
ارائــه  در  بزرگی  جهش  شاهد  الکترونیکی، 
خدمات به مردم خواهیم بود.وی اظهار کرد: 
ــروز شاهدیم دولــت الکترونیکی توانسته  ام
بازاری را که تا دیروز 95 درصد آن قاچاق بوده 
، به صورت صد درصدی شفاف کند،  همچنین 
با  دولــت الکترونیکی  می تــوان  توسعه سبد 
کالا به افراد نیازمند را از طریق کدهای 
دستوری به اجرا  درآورد و به زودی 
مسیر  همین  از  بیشتری  خدمات 
ــود.  ــی ش ــدان ارائــــه م ــرون ــه ــه ش ب
امــا  ایــن کــار نیازمند حضور همه 
دستگاه هاست؛ تقریبا حدود 2500 
دستگاه اجرایی در کشور وجود دارد 
که باید متصل شوند و خوشبختانه 
ــای  ــاه ه ــگ ــت ــال دس ــصـ اتـ
ــت  ــه دول ــی ب ــرای اج
الــکــتــرونــیــکــی 
ــا رشـــــد ۱0  ــ ب
مواجه  برابری 

شده است.

وزیر ارتباطات خبر داد:
 مذاکره برای اتصال قوه قضاییه و وزارت اقتصاد

 به سامانه های دولت الکترونیکی


